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KOZMA IMRE OH ATYA SZENTMISÉJÉRŐL
 
Szentmise bevezetése

Kedves Testvérek! Kedves Fiúk!
Forduljunk ezek felé a fiatal fiúk felé, akik velünk egy házban laknak, egy házban lakunk az
Úrral, Jézussal, aki itt van velünk az Oltáriszentségben. A mai napon, amikor a Szentlelket
hívjuk, akkor egy nagy kockázatról van szó! A kérdés az, hogy kinyitjuk-e magunk fölött az
eget! A kérdés az, hogy ezek a fiatalemberek megelégednek-e azzal a tudással, ismerettel,
amit a fejükbe igyekeznek tölteni, vagy többre is vágynak. 

Kedves Fiúk! Én erre a többre hívlak benneteket,
nyissátok ki fölül is az ablakot, hogy a Lélek eltölthesse szíveteket

és Lélek szerinti emberekké legyetek!

A tudás önmagában semmi, sőt  igen sok esetben még rosszra is  vihet!  Ha lelki  emberek
leszünk, ha a lelkünk helyet kap a mindennapi életünkben, ha a Lélek felől gondolkodunk
önmagunkról,  egymásról,  a  világról,  akkor  van  remény!  Különben  a  fizikai  erő
elhatalmasodik ezen a földön!

A Lélek ereje mindennél nagyobb erő!

Imádkozzunk most azért, hogy ezek a fiatalemberek 
legyenek elég bátrak ahhoz, hogy a Lelket behívják az életükbe!

Szentbeszéd
A Szentlelket hívtuk,

hogy a fölülről való bölcsesség beköltözzön szívünkbe!

Kedves Testvérek,  kedves Fiúk! Az ember erről az isteni segítségről nem mondhat le, ha
emberi  életet  akar  élni!  Fájdalmas  tapasztalatunk,  hogy  az  emberiség  civilizált  világa,
elsősorban Európa mintha lemondott  volna erről  a  felülről  származó oktatásról,  a  felülről
származó igazságokról. Az embernek újra, meg újra szembesülnie kell a kihívásokkal! 

Az isteni támogatás azért nagyon fontos,
hogy az ember, amikor a kihívásokkal szembesül,

akkor helyesen döntsön!

A mai vasárnap sajátos döntést kíván tőlünk! Jézus Cezáreából indul tanítványaival – úton
vannak,  ahogy  hallottuk  –  és  Jeruzsálembe  tart.  Jeruzsálembe  tartanak  azok,  akik  Vele
mennek az úton. 

Nekünk ma arról kell dönteni, hogy maradunk-e Cezáreában,
 vagy megyünk Jézussal az úton Jeruzsálem felé!
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Csak már az is döntés, hogy elindulni Cezáreából, 
mert ez az út Jeruzsálembe vezet! 
Jeruzsálem Jézus számára a próbatétel városa! 

           Valójában az emberi élet újjászületésének a lehetősége!

Az egyik kérdés mindjárt ez: Maradunk-e Cezáreában, vagy elindulunk Jézussal!
Sajnos be kell látnunk, az ember mintha inkább Cezáreában maradna! Miről van szó? Cezárea
neve abban az időben azt jelenti: császárváros. Augusztus császárról nevezte el Fülöp Heródes
Cezáreának.  Ezzel  a  névadással  akarta  kifejezni  tiszteletét,  hódolatát  az  e  világi  hatalom
képviselője felé.  Eddig Pániász volt a neve, ami azt jelenti:  a pogány istenek városa és a
pogány istenek legfőbb istenéről nevezte el Fülöp negyedes fejedelem Cezáreának. 

Mit fejez ki Cezárea? 
Cezárea fogalom is a mi számunkra. 
Cezárea az a hely, ahol a pogány istenek uralkodnak. 
Cezárea az a hely, ahol az ember akarata a legfontosabb. 
Cezárea az a hely, ahol abban az időben keletkezett apostoli levelek 
az  akkori világ problémáival foglalkoznak, és megállapították azt, hogy 

az emberek vetélkednek, 
az emberek egymás fölé akarnak kerekedni, 
az emberek hatalomhoz akarnak jutni,
az emberek gazdagok akarnak lenni 
és közben iszonyú távolságok születnek ember és ember között!
Ez Cezárea!

A kérdés az, hogy ezt a világot akarjuk-e?
Ha igen, akkor halálra ítéltük magunkat!

Az a világ, ahol csak a versengés érvényesül, ott rengeteg az áldozat!

Ugorjunk 2000 esztendőt előre a mindennapjainkba 
Meghirdették nekünk azt, hogy versenyezni kell.
Meghirdették nekünk azt, hogy minden gazdasági kérdést elrendez a verseny, 

            Meghirdették nekünk azt, hogy a piac kérdését elrendezi a verseny. 
Meghirdették nekünk azt, hogy az ember jólétben élhet. 

Az eredmény: tipikus Cezárea! 
A verseny nem intézi el a kérdéseket! 
A verseny legfeljebb az ember versenyszellemét erősíti!
A verseny legfeljebb az ember önérvényesítését állítja középpontba! 
Az lesz az eredmény, hogy egyesek nagyon kiemelkednek, 

                                mások meg nagyon mélyre süllyednek!

A kérdés az, hogy ilyen világot akarunk-e? 
Ezt a világot akarjuk-e? Általánosan azt mondják, az emberiség 20%-a jólétben él,  80%-a
szegény. A 80% szegény fele, kb. 40% nyomorban él. Mi emberek ezt a világot akarjuk-e? Mi
emberek sem akarhatjuk ezt a világot! Isten meg végképp nem ezt akarja! 

Isten azt akarja, hogy az embernek helye legyen ezen a földön!
Isten azt akarja, hogy az ember boldoguljon és boldog legyen ezen a földön!
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A kérdés az,  el  akarunk-e indulni ebből a világból  Krisztussal,  vagy nem? Az elmúlt  két
évezredben  a  kereszténység  olyan  kultúrát  hozott  létre,  amely  ezeket  a  nagy  ellentéteket
igyekezett egyensúlyozni. Nem sikerült tökéletesen, mert az emberek sem lettek mélységben
mindahányan, - még azok sem, akik magukat kereszténynek mondják, - igazán krisztusiak!
De az  emberiség tanúja volt  bizonyos előrehaladásnak.  Mintha ez a  helyzet  megváltozott
volna! Ma mindenki szenvedi ezt!

A döntés ez: Cezárea, vagy úton Jézussal? Úton Jézussal Jeruzsálem felé!
Jézus az úton tanítja az apostolokat! Aki Jézussal útra kel, azokat tanítja Jézus erre a felülről
való bölcsességre! Ez a felülről való bölcsesség azt jelenti, hogy aki nagyobb akar lenni, az
nem rossz vágyakkal éli az életét, csak nem biztos, hogy jól céloz, mert Jézus azt mondja: aki
nagyobb akar lenni, az ne a másik kárára, ellenére akarjon nagyobb lenni, hanem a másikért! 

Minden adottságunkat - amiket kaptunk és az a kevéske, amit ehhez a törekvésünkkel hozzá
tudunk tenni, amiket örököltünk a szüleinktől – micsoda ajándékokat örököltünk tőlük – és
mindazok, amiket kaptunk az Istentől,  -  talentumnak, karizmának mondja a Szentírás.  Ha
adottságainkhoz picit hozzá tudunk adni a jóra való törekvésünkkel, az azt jelenti, hogy az
ember felismeri, hogy életünk célja egymás életének a szolgálata! Ne egymás kárára, hanem
egymás javára éljünk! Különösen kedves fiúk, ezt felétek hangsúlyozom: azoknak kell ezen
nagyon  mélyen  elgondolkodni,  akiknek  lehetőségük  van  arra,  hogy  valamilyen  úton,
valamilyen pályán kiemelkedjenek. Ti olyan lehetős birtokában vagytok, hogy növekedhettek
tudásban, ismeretekben. 

Igen nagy a felelőssége a több ismerettel, több tudással rendelkezőknek!

100 évvel ezelőtt, amikor a nagy leromlás elkezdődött, az ipari forradalmak utáni időszakban
arról beszéltek: az értelmiség árulása! Valamit elvétettek azok, akik többet tudtak sokaknál. 

Ez arra figyelmeztet bennünket, hogy döntenünk kell: 
miért választjuk azt, amit választunk?
Miért akarunk előbbre jutni azokon a területeken, 
ahol éppen képezzük magunkat és képeznek bennünket?
Ezt a kérdést is el kell dönteni! 

Ha csak hiúság, karriervágy mozgat bennünket, akkor életellenesek, emberellenesek vagyunk,
mert  az  életünk értelme  az  egymással  való  kapcsolatunk mérlegén nyugszik.  Mindennek,
amink van, a szolgálatot kell előmozdítania. Valamiképpen azokat a nagy-nagy ellentéteket,
különbségeket  egyenlíteni,  kiegyensúlyozni!  Erre  csak  azok  képesek,  akiknek  több  a
lehetőségük! Ne a nyomorultaktól várjuk ezt.

Ezért olyan fontos, hogy kinyitjuk-e a fölső ablakot? 
Beengedjük-e világunkba, életünkbe az isteni igazságokat, 
amelyek arra vesznek rá bennünket, - ha komolyan gondolkodunk – 
hogy az életünk értelme a szolgálat, egymás életének a szolgálata! 
Aki nagyobb akar lenni, az legyen a többiek szolgája! 

Vigyázzunk, az emberi világ, jaj, jaj, jaj, mi az, hogy emberi világ? Gyanús! Olyan világra
van  szükségünk,  amit  az  isteni  igazságok  határoznak  meg.  Nézzünk  körül  és  látjuk  a
pusztulást! Ma Európa végveszélyben van, mert minden isteni igazságról lemondott. Jönnek
azok, akik az erő birtokában érkeznek. E világi erőnk, isteni erőnk nincs, gyengék vagyunk.
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Jézusnak az volt a kérése: amint követtek engem:
legyetek ti is a másik ember szolgálatára! Ez az üzenet!

Jézus középre állít egy gyermeket
Vagy elfogadjuk a szolgálatot, vagy lemondtunk az emberi életről! Jézus, amikor ezt meg
akarja világosítani, akkor odaállít középre egy gyermeket. Ha nem lesztek olyanok, mint ez a
kicsi gyerek, akkor elveszítettétek a harcot. A nem gondolkodó, vagy csak rövidlátó ember azt
hiszi, hogy Jézus azért teszi ezt, mert a gyerek ártatlan, kicsi. A gyerek nem ártatlan, éppúgy
nem ártatlan, mint a felnőtt. Nem ezért állította Jézus a középpontba, hanem azért, mert abban
a világban a gyerek jognélküli lény volt. Nem élt igazából bent a társadalomban. Jognélküli
lény volt! Az a világ, a görög világ és a római világ is megszűnt. 

A  legjogtalanabbul  a  gyerekekkel  bántak!  Taigetosz! Ehhez  a  nagy  Róma,  a  jogi  világ
megteremtője  még  hozzátette  az  öregeket. Az  öregeket  a  római  világ  depontámosznak
mondta. Ez a fogalom azt jelenti, hogy őket le kell lökni a hídról a vízbe. Fejezzék be, teher
az öreg. Ez a világ az, amelybe 

eljön Jézus és elhozza a szeretet tanát, a szolgálat tanát
és középre állítja a gyermeket, akinek nincsenek jogai,

hogy visszahozza jogaiba az embert!

Ha most megint a mi világunkat nézzük, 
akkor két népcsoport jognélküli igazából:  a magzat és az öregember. A magzatot úgy lehet
gyilkolni, ahogy akarjuk. Sikerült is eljutni oda, hogy Európa olyan vén, hogy semmi jövője
nincs. Meggyilkoltuk a magzatainkat! Itt vannak az öregek és egyre nagyobb probléma, mert
gondoskodni kell  róluk és már nincs, aki gondoskodjon róluk. Jaj az öregeknek! Néha az
öregek  is  gondolkodhatnak  azon,  hogy  mit  műveltek  a  magzataikkal  akkor,  amikor  a
lehetőségük még megvolt. Tény, hogy ma ott tartunk, hogy a jogokkal vannak problémák.
Persze  nem  a  magzatok  jogaival,  nem  az  öregek  jogaival  foglalkozunk.  Egészen  más
jogrendszerben  gondolkodunk,  csakhogy  ehhez  semmi  köze  nincs  az  örökérvényű
igazságoknak!

Én mindenkit  arra szeretnék bátorítani,  hogy ne maradjon senki Cezáreában! Ott  vagyunk
mindannyian! Legalább induljunk el! Induljunk el Jézussal, hátha föltüzesíti az akaratunkat,
szívünket és kezdünk egymásért  élni! Akkor talán még vissza tudunk szerezni annyi erőt,
amennyi szükséges az élethez! 

Jézus szeretetével, az értünk odaadott életével
-mert annak van szeretete, aki áldozatot hoz -

új életet teremtett! 
E felé az új élet felé forduljunk!

Kedves  Fiúk!  Nagy  felelősségeteket  feltámasztva  a  szolgálatot  állítsátok  középpontba!
Különben igen nagy lesz az árnyékotok, mert annak az embernek legnagyobb az árnyéka, aki
hiú, aki csak előre akar jutni! 

Rendezett világban éljünk és akkor egymásra találunk!

+  A M E N  +
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